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Questions by: genator Ferguson

witness NoOyes
regard to things within his province. That is what the
digussion was bet ween Captain Safford and me. He wanted
té specify.

Senator Ferguson: Tell the Admiral what to do?

Admiral Noyes: Yes, slr.

Senator Ferguson: And you thought that that was not
the way the Navy did business?

Admira{.NOyesz That is right.

Senator Ferguson: Is that right?

Admiral Noyes: That is correct.

senator Ferguson: All right.

Now, did you at that time think Japan was bluffing
as far as the United States was concerned?

Admiral Noyes: On what date?

senator Ferguson: On the 6th.

Admiral Noyes: No, I don’t think so, sir.

Senator Ferguson: Prior to that did you think they
were bluffing?

Admiral Noyes: Sometimes I would see & message, these
intercepted messages, which would have a little bit of a
favorable tendency in that direction, but on the wvhole not.

I never had any feeling that way that lasted over
one message.

Senator Ferguson: Then you came to the copcluaion

o,

I
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witness [oyes Questons by:; senator Ferguson

that this was really business and that Japan was not bluff-
ing in these messages?

Admirel Noyes: I have mede a l1list of messages that
you could read that would leed you to Dhelieve that they
weren't going to war,

Senator Ferguson: They were not going to war?

Adumiral Noyes: Yes, sir.
Senator Ferguson: They would indicate thet they were
bluffing. W{ll you give us those?

Admirel Noyes: 1180, page 181; 842, page 186; 1204,
page 192; 844, page 199; 857, page 199; 1393, page 200;
985, page 20't; 865, pege 208; 1226, page 21é; 1243, paé; 227;
1256, page 227,

Senator Ferguson: I will ask you the occasion for meking
up thet list.

Agmiral Noyes: 315?

Senator Ferguson: Whet was the occesion of making up
that list?

The Chairman: Did you finish your answer to the former
guestion? Did you complete your answer to the former ques-
tion efter you read that 1list? The Chair thought you started
to esay escmething else.

Admiral Noyes: No, sir. I think Senator Ferguson asked

e 1f I ever thought thore wasn’t goilng to be war. As
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vitness K[oyes questions by: 3Senator Ferguson

1 sy, I didn't get this vook until two weeks &go. I Jusd
dic it as & matter of interesi, TO pick out certain mossages
feom those messeges. In most orf tliese messeges Nomure
ani erusu and even the Prime Minlister, thedapanese Prime
Minlster, glve the lupression that they &re sigcere. And
she other thing that i said, thet the Japanese would be glad
ro w=- in other words, if we would leave +hem alone, they
yould occupy Southeast Asia and not nscessarily atteck us.

But, of course, I didn’t think that would ever be.

senetor Ferguson: Going back, 1 hed been asgking you
whether or not you thought that they were bluffing, and you
seid at times you did, and at times you did not.

Admiral Noyes: Yes, sir.

Senatoy Ferguson:' Ag I understand it, you made up this
1iat to demonstrate thet they didn't mean to go to war.

Admiral Noyes: DNo, sir., That is not my theeis, s8ir.
I @aid among those messages, you will find times when the
pripe Minister seemsd to be optimistic, says We &are Trying
one more .thing. There arse several messages in there wvhere
the Jspenes¢ seewm to be endeavoring to patch things up.

Senator Ferguson: Now, look on page 204, the message
o Berlin., Te last part of that message:

"Sey very secretly to them that there is extreme danger

that wver may suddenly obrealk out betwzsn the Anglo-Saxon
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Questlons by: 3enator Ferguson
1 pey, L dldn't get this book until two weeks ago. I jnstg

did it as a matter of interest, %o pick out certaln messages

. irom those messeges. In most of tlese messeges Nomure

i ani Kurusu and even the Priwme Minister, thedapanese Prime
Hinlster, gilve the ilupresssion thaet they are sincere. And
the other thing that I said, thet the Japanese would be glad
to -- in other words, if we would leave them alone, they
would occupy Southeast Asia and not necessarily atteck us.

But, of course, I didn’t think that would ever be.

Senetor Ferguson: Going back, I hed been agking you

whether or not you thought that they were bluffing, and you

i seid at times you did, and et times you did not.
Admiral Noyes: Yes, sir.

Senator Ferguson: As I understand it, you made up this
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| 113t to demcastrate thet they didn't mean to g0 to war,
Admiral Noyes: No, sir. That is not my thesis, sir.
| I said among those messages, you will find times vhen the

- Prime Minister seemed to be optimistic, says we are trying

one more .thing. There are several messages in there vhere

| the Jepanes¢ seew to be endeavoring to pateh things up.

Jenator Ferguson: Now, look on page 20%, the messags

. to Berlin. Te last part of that message:

"Sey very secretly to them that thére is sxtreme danger

. that wer may suddenly brealk out betwssn the Anglo-Saxon
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Wwitness Koyes

Questions by: senator Ferguson
nations and Japan through some clash of arms and add that
the time of the breaking out of this war may come quicker
than anyone dreams.,”

Admirel Noyes: If you go mmck, I think you will find
that the preceding one to that shows that the Japanese told
Hitler that they were afraid if they went ahead with Thailand
that we would intervene.

Also at this time Hitler was trying to get Japan to
go to war with Russia. My general conclusion was -- I merely
meant to say, Senator Ferguson, that in going over all orf
them there are times when you see sowe evidence of Japan
trying to do something to smooth things over, but the net
result was certainly all to the bad. |

Senator Ferguson: Well, look at the one on page 195.
They are referring there to the message of the 26th:

"Therefore, with a report of the views of the Imperial
Government on this American proposal which I will send you
in two or three days, the negotiations will be de facto
ruptured, This 1is inevitable."

Admiral Noyes: 7Yes, sir. That 1s one of the worst omnes,

Senator Ferguson: That didn't 1e§ve much doubt, did
1t?

Admiral Noyes: Well, look at the one, ifyou will, sir

on page 197, that follows that.
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Wwitness [oyes

Mr. Richardson: Mr, Chairman, what are we after
| with this examination?
The Cheirman: The Chair doesn’'t know.

Mr. Richardson: I donit think thewitness knows any-

thing sbout these dispatches, and I don % think his opinion
amounts to anything, therefore.

The Chairman: The Chair-canit pass on that question,
but the Chair has been unable to see Just where this meticu-
lous inquiry about these particuler messages leads.

It mey be that the Senator from Michigen can explain

1t.

denetor Ferguson: I am nog going to comment upon the

evidence, but the witness gave me a list of messages and

I was inquiring about some other messages that seem to

- contredict the ones he had,

| Mr. Richardson: I know, but my suggetion is that the

1ist of messages is just as far- out of relevance in this

proceeding. I want to get througzh with it and get through
with this witness.

TheCheirman: The Chair would 1like to cooperate, and
I am sure the member at the far end of the table to the

left would also be glad if we could do that,

. this efternoon, so perheps 1 shouldn't have interiupted.

Questions by; 3enator Ferguson

Mr, Richardson: I leve no witness to follow this witness

:..IL i -
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: ; Wwitness Noyes Questions by: sSenator Ferguaoﬁ
hl?2 & 4 3enetor Ferguson: The witness has been on the stand
" ! all dey, and I have only had him for a short time,
i % The Chelrman: It has perhaps only been a short time,
i }}' but it probably just secms long.
" 1 Mr., Richardson: ©No, I don?'t even make that criticism;
- I just wondered whether we couldn’t get along.
A Senatof Ferguson: Of course, I am not accustomed to
3 ask the other members of the committee what questions I
0 should ask; neither do I ask counsel.
2 3 | Senetor Brewster: DMr. Chairmen, I think 1f the committee
E ol | is able to endure it, counsel ought to be able to do so,‘ anad
” i ” I think that the propriety of counsel raising these issues
% i3 is sonmevhat open to question.
% 18 | Members of the conmittee have repeatedly raised that
- v t' questlion but I hadn’t supposed that we secured counsel in
25 i order for him to tell us how to cross-examine witnesses.,
‘e . I regret that the 1issue has been raised in Just this
< WaY o
a0 | The Chairman: The Chair would like to say that counsel
9k | wvere secured, not only present counsel, but all counsel, to
® an I assist and guide the committee in the interrogetion ol wit-
| 23 | nesses and the elucldation cf fects, and ihe Chalr sees no
24 | impropriety in counsel suggesting that the witness's testi-
a5 }} neny wmuight be termineted. The vhole thing cterted Dby counsel
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| witness [oyes Questions by: S2nator Ferguson

asking the Chair a question that he couldn't answer. From
there on, it went.

Mr. Richardson: I just want to say that I agree
with Senator Brewster. I have been waiting for some kick
in the shins when I made one of these objections, but this
jis the first time I have received it.

I won'’t do 1t any more.

The Chairman: The Chair hopes that counsel will feel
free to kick any shins that need to be kicked. Maybe we
ought to have done more of that.

Will you proceed so that we can finish with the Admiral
today if possible?

Senator Ferguson: I might say that I haven't questioned
the Chairman’s questions to the witmesses.

The Chairman: You haven't had much chance, because the
Chair has asked very few questions of any witness.

Go ahead.,

Senator Ferguson: I could say many things right now
but for the purpose of getting through with the witness I
will not say them.

I just want to find oﬁt wvhy you prepared this list of
messages that you Just read.

Admiral Noyes: 3enator, I have been waiting to testify,

present in ﬁhia comhittee room, since last Monday. For two

Ty P A R N T T D N R N T N T R UV RIL o ok T T L g e ey T P e e | ﬁ
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Questions ly: Senator Ferguson

Witness NOyes

weeks before last Manday I have been standing by away

from the committee room.

I made it pursly for my own information; while study-

|

ing it over I made notes, as I read through this exhibit 1,

which was given to me by counsel for the committee.

Senator Ferguson: Did you make eny 1ist that would

indicate thet they wers going to war?

Admiral Noyes:

That is a combination of both, sir.

It 18 a 1ist of both.

It has to do with the probability of

war, Negative or positive,

Senatdr Ferguson: As I understand it, then, the 1list

is on both sides?

Admirel Noyes: Yes, sir, and I am very sorry that I

brought this up. I tried to tell you this is my personal

opinion and T recognize the fact that I didn’t heve any

business to express my personal opinion on this metter.

|
|

The Chairman: You were asked if you stated to Captein

Safford that you thought the Japanese were bluffing and
in answer to that question, I think you went into this.

Admiral Noyes: That is wvhere I got into it, yes.

The Chairman: You were led into it. You didn't just

go into 1it.

Senator Ferguson: Is the Chair through?

The Chairmen: For the moment.
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Questions by: senator Ferguson

| witness Noyes

Senator Ferguson: Of course, other people have tried

to teke me off the track, but I will ask mors questions
anywey .

’ Admiral, it is your understanding that the Navy sent
| direct commnications, that is, the direct intercepts to

Admiral Kimmel prior to July, 1941, or up untll sometinme

| in July 19417

W ——

|

Admiral Noyes: I tried to explain that in my answer

' this morning by saying we had a strict rule not to send

|

|
|

!
|

@xact translations or direct reference to enemy intercepted

tmessages mixed up with any other Navy business, There was

letion of any message under my cognizence for the purpose

of helping pecple who hed hed it a8 & reference in other
messages,

In other words, for the mechenics of decrypting.
Senator Ferguson: If you look back on the question,

ve will get through quicker. If you will try to keep to

the question,

f

|
|
F
!

f

Admiral Noyes: I know of no rgason why there wers

Senator Ferguson: On Mey 26, 1941, did you know that

Adémiral Kimmel hed written s letter to Admiral Sterk esking
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Wwitme ss Koyes Questions by: senator Freguson

him specifically for this kind of information?

Agmiral Noyes: I did not, sir.

Senator Ferguson: Did you know there was a circular
sent out through the various departments along that line?

Admiral Noyes: A circular, Senator?

Senator Ferguson: Yes, to the various departments.

Admiral Noyes: In regard to magic?

Senator Ferguson: No, ebout sending information direct
to Kimmel;

Admiral Noyes: I had nothing to do with that, sir.

Thet was the Director of Naval Intelligence, who sent out

information.

The messages I sent vere at the request of someone
else,

Senator Ferguson: You say there may have been a change
from July until Novemﬁer because of the intenational situa-
tion. W1ll you explain what you mean by that answer?

Admiral Noyes: I understood your question, Senator
Ferguson, to be on the assumption that the number of mes-
sages sent out decreased after July.

Senator Ferguson: There 1sn’t any doubt about that.
That is what I was asking about, and Fhat is a fact, as I
take it from this record.

Admiral Noyes: I had nothing to do with the preparation
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| witness foyes Questions by: genator Ferguson

of the record, and I supposed the record was supposed to

bear on subsequent events.

Senator Ferguson: Did you ever get an order from

| Admiral Stark on that?

Admirel Noyes: I did not, sir.

deénator Ferguson: Admiral Ingersoll?

Admirel Noyes: No, sir,

Sénator Ferguson: Anyone, to your knowledge?

Admirsl Noyes: All of the orders in regard to the
handling of magic came from the Chief of Naval Operations.
I could wake no change in the orders or the general policy
without his approval,

Jdenator Ferguson: Then, as far as you were concerne€q,
1 there was no change in policy, as far as youpersonally
were concerned, you knew of no change in the policy of
sending messages to Admiral Kimmel?

Admiral Noyes: That is correct, sir,

Senator Ferguson: Now, Admiral Turner has indicated

on this record -- I want you to be specific on this -- that
!

f be obteined some information from you thet Aduiral Kimmel

was getting all cof the magic, end Admiral Sterk to the same
effect.

What have you got to say sbout that?

Did you hbaslieve that Admiral Ximmel was getting all
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Witness pfoyes

Questions by: Senator Ferguson

of the magic?

Admirel bees:‘ I knew that he was not, sir. It

would not have been a possibility to do 1t. There wes no

Senator Féerguson:

way to get the messages to him. ‘
And there was no way for him to decode l

Admirel Noyes: That is correct.

Senator Ferguson: You knew specifically thet Admirel

Kimmel or his source there did not have eny machinery or

T —————. .

eéquipment to declpher or deccde magic, thet is purple? {
Admiral Noyes: Yes, sir. Magic includes all. |

oenator Ferguson: Yes.

I changed it to purple.
Admirel Noyes: Yes, sir,

Senator Ferguson: Whet is your ansver?

Admiral Noyes: Purple.

Senator Ferguson: You knew that?

Admiral Noyes: I kaew that, yes, sir.

Senator Ferguson: Did you know of anyone ever asking

you that question as to whether or not they were able to
get purple or not?

Admiral Noyes: No, sir, except when it was discussed

when ths machline was sent to Cevite, when the purple

machine was sent to Cavite the decision hed to be made

“

between Cevite and Honclvlu. It was sent by the epproval of
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Questions by: senator Ferguson

That was a secondary consideration.

| Senator Ferguson: Will you tell us when it was sentto

Cavite?

Admiral Noyes:

No, sir, I cannot.

Senator Ferguson: What year?

Admiral Noyes:

1941, I think.

Senator Ferguson: Do you know what part of 19417

Admi=]l Noyes: No, sir,

denator Ferguson: With whom did you discuss the gquestion?

Admiral Noyes: Admiral Stark and Admiral Ingersoll.

Admirel Ingersoll certainly, and I think with Admiral Stark.

Senator Ferguson: At that time did the British have

their’s, their machine?

Admiral Noyes:

I think so, sir,

Senator Ferguson: We had already sent one to the British,

is that correct?
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Questions by: Sen. Fewguson

Senator Ferguson: We hail already sent one to the Britisgh,

is that correot?

Adriral Noyes: The NavyAid mot 4o that, so I ar not sure

of that.

3enator Ferzuson: Do you know who 4 fuvrnish the British

with the dsolpherinz machine?

Adriral Noyes: I ar not familiar with the -- I cannot

gbve you a speoific answer to the question. I irazine it wae

the Arny, sir.

S enator Ferguson: At least you don't know who 411 1it?

Adriral Noyes:

I 1on't reoollect. I 414in't have any=-

thing to 4ow ith 1t. I 441 not 10 1t personally.

Senatovr Ferguson: But you 411 have a 1iscussion with

Ariral Stark that you only had the one rachine ani it oould

be sent to Cavite aninot sent to Hawall?

Alplral Noyes: I recomrendied that it be sent to Qavite
because that was the best place to intercept Japanese traf-
fic anl recelive inforration Auring that tire ani that wag--

I will say that that was about the tire of the wressage that
the counsel put in the v-ocord this rorning, when we sent a
Joint mwessaze to the Philippines, the Commraniling General in
the Phillipprines ani1 the Comrreniant 16th Navel District to make

a full exchange at th&ir eni of the line.
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Witness Noyes Questions by: Sen.Ferguson

Senator Ferguson: Do you know when --

Aqrivral Noyes: I think that was Maroch 1941,

Senator Ferguson: You say this ia in March 1941?
Adriral Noyes: I think the wessage was ment in March

1941 ani it would have hai to be, = the machine would have

" had1 to be there before the wessage was sent.

Senator Fergugon: DNow, 40 you know whether you 4iscussed

that matter with Adriral Turner?

Alriral Noyes: I 1o not, sir.

Senator Ferguson: And woull your a nswers be the sare on
Alriral Turner abow & @nversation of purple belng translated

at Hgwall,as 1t was with Adriral Stark, that you 4o nct re-

- oell any such statement to Admriral Turner or Adriral Stark

on that question, that Klprel was getting the purnle?

Adriral Noyes: In rezari to Aiwirsl Turner, hle t-gtl-
rony indiicateg that he was refer~ing to traffic analyses andi
I think that he got confusedi between the business that Com-
ranief Rochefort wae desoribing this morning in his testlimony,
the analysis of traffic, railo Alrection finier bearings
anil that kinil of strictly naval work as contrasted with 4iplo-

ratlc 1lspat ches, which was what was the primary use of the

purple ocode.

Senator Ferguson: Weve you at the tire breaklng the

Jananece navy oode?

[ =



Witness Noyes Questions by: Sen.Fergusan

A4mird Noyes: We' were working on ther. Actually we --
it 18 a relétlve ratter with all codes. There i1s no ocofe
ever re ail -- there is no one cole ever real a hunired per
cent., We speak of it in percentage. Sore oo4des can be
read ten per cent, sore ninety per cent, anl I never heari of

any ene that could be re-1 for any length of tire a hunire?

per cent.

Senator Ferguson: How much of the nawy cofle were you in

1841 able to read?

airiral Noyes: I would have to refer you to Commanier

Rochefort's testimony.
genator Ferguson: You Aon't know?

Adriral Noyes: Not of my own knowleAdge. I hearl hir thls

rorning but I do not recolleot his exact staterent.
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Senator Ferzuson: Do you know whether we were able to

reai all of it, whether there was a top and1 a lower code?

Adriral Noyes: Whether we couldl vread all Japanese naval

colesg?

Senator Ferzuson: Yes.

Adriral Noyes: The naval o4es haiglven us mruch mare

trouble than the other codes in general, that isthe rec~son

that we hal == since 1t was Alrectly naval traffilc, before I

took over the jJob we hai that setup, with the people in Héwau

concentrated on the naval systems and they weve the hariest
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Witness Noyes Questions by: Sen.Fergzuson

an1 they had not got as far as we hal with the 4iploratioc

throuzh mrore or less luck.,

Senator Ferzuson: Now, there 1s one wessage that 1s ren-

That 18 just a short tire after -~ it 18 not in a book. That
is just a short tirme after the setting up of the win? cole.
I will sen? it to you so that you can see it. It 1s from
Tokyo to Washington, 27th of Noverber 1941, purple 843 1s the
nurber (haniing document to witness).
Airiral Noyes: Yes, sir.
Senator Ferguson: Dil1 yau ever see that beforet? o/
Adriral Noyes: I could not say, sir. I probably ilA. ,
I ar fariliar with what it means. It was useil in conneotlion

with the -- Captain Safford thouzht it hal a connection with

- o —

the winis execute. It is a 1list of Japanese statlons anA

thelr frequencles.

Senator Ferguson: Yes. When 411 Captaln Safford Alscuss
that with you, or was that what you took from hls testimony?

Adriral) Noyes: Oh, we ii=cussel, as soon asg the --

Senator Ferguson: Oh, when it ocare 1in?

Adqmiral Noyes: Wnhen the wiml s exécute o.qme_im This oame

in actually prior to the -- well, 1t care 1n the -- they were

trancleaeted the ssie ipy asprevently. ‘T'hie wases the 4ay before,
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Witness Noyes Questions Dby: Ben.Fergupon

this scheiule messaze came in a 1ay before the setup for the

||wWinis code was sent out from Tokyo or, r=ther, it was sent out

& 1ay befors, as I remrerber 1it.

| Senator Ferguson: Noo

Adriral Noyes: Neo, I ar wrong on that.

Senator “erguson: On the 19th,

Adriral Noyes: Yes, &ir,

Senator Ferguson: It was sent outon the 19th,

Adriral loyee: It was not translated until the 28th,
Senator Ferguson: That is right.

Admirsl Noyes: Ve got ther both translatei on the sare 1ay.

i Jenator Ferzuson: Do you recall a Aiscussion with Safford

that the reesaze that he has now referred to in his testimony,

that is not in the book, Nurber 843, whioch I have shown you,
i

ﬂhaﬂ gomething to 4o with setting up a prograr for thie wini

coie?

| Aqriral Noyes: "ell, for the reason, I should say, that

i
|

|
!
| i
i

1oes nct check, because the winis coile hai been sent out on the

L]

19th an1 this schediule was not set up until the 27th, so 1t

;couli Not ==

!
'

| Senator Ferzuson: I just want to know whether you ha?d a

| 11scussion with him?

| Adriral Noyes: I 40 not recollect, eir.
iJ‘

Senator Fergueon: Well, 11in't you tell us that you 14

|
1

l ¥
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have a Aiscussion with hir at somre tire?
Adriral Noyes: I 411 have a 11scusslon --

denator Ferguson: When?

Adriral Noyes: (Continuing) -- in regard to the irple-

renting winds cods.

genator Ferguson: When?

AAriral Noyes: At about the timre that it care 1in.

Senator Ferguson: And was 1t on that schedule that I

ha ve shown you, 8437

Aqrival Noyes: I have no speolflo recollection of any
i1gcusaion of this pa rticular schedule. I ar perfeotly

willing to acoept his statement that he thought that this

sohedule wae received,-that thie schedule was likelyrtto be

one on whioch the winis exeoute right be receivedl. He may

2
2
>
T
B
-
p"
»
1
L
0
-
0
Z
C
N

have said that: I 4on't know.

Senator Ferzueon: That 1s &all.

The Chalrran: Mr. Keefef
Mr. Keefe: 1In view of the fact, Alrirsl, that there wae

s 1ittle Aisorepency as to the time you testiflied before

the Navwy Court I have cheoked that reocari ani £And t het 1t

was in September 1944 and not Deoemrber.

AAriral Noyes: Thank you, 8ir. MNy recollection was at

fault,

Vr. Keefe: The Navy Ourt had concluied 1ts hearings oOn
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the 19th of Ootober 1944,

Adriral Noyes: Yes.

Mr. Keefe: The Hewltt examination followe‘l- and took place
in Decerber.

Now, I ar very mruch mrystified by certain powtions of your

testirony ani somre tire or other in the course of trylng to

work out sore sort of a report to come to some 1etermrination
cn this test ircny we wlll have to Jjuige the witnesses that
testifledl ani1 we have got to belleve some.

Adriral Noyes: Yes, sir, I realize that.

Mr. Keefe: Ani1 that 1s golng to be a pretty Aifficult

MNYyYd ¥ Udbv s

tack in vlew of the testimony that has been given here, as 1

gee 1it.

z
»
g
<
Z
0
ﬂ
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o
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Adriral Noyes: I have been here this past week, sir.

Mr. Keefe: Now, I would like to refer you to the testl-
rony which you gave before the Navy OMurt of Inquiry ani I
want to ask you whether or not thls question was asked you,
or these questions were askedl you ani 4114 you make t hese

amswers? Thles 1s Quesation 82:
"Q. What speclal clrourstances or proocediures were

et up in your office for the haniling of the executilon

gignal of the windis ocode syster if and when the execu-

tlon elgnal was recelvel?

. twentyerfour hiour watch for all
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Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe

Comrunication Intelligzence matters.

"Q, Were there any special ocardis preparel giving
the Japanege woris that were expectel anl these caris,
sets of ther, Adelivere1 to persons in the Navy Department
who would te partioularly intereste upr;n the receipt
of the exeocutlion of that signal?

"p, I could not say."

Now, I want to estop right tﬁere.
Adriral Noyes: D31 you say question 82, sir?
Mr. Kesfe: Well, that i1s the way it appears 1in ourr re-

cori, questions 82 anl 83. I read you the questions an1 read

you the answers,.

Now the question 1s were thcse questions askefl you anq
111 you make'those‘anawera'befove the Naval Boa r? of Inquiry?

Adriral Noyes: Yes, Mr, Keefe.

HP}?KBBfE; Now you come before us in this matter and you
say that after heamng the testirony of Captain Kramer you
think that you 444 Aireot the preparation of some ocaris. Now,
4. 1 you ov i14n't yout

Adrirel Noyes:; I statedl that I 1 a 4lscusslon with
Capteain Safford after my return to Washington thle sumrer
which =-

ur, Keefe: Well, now, the question is -- parion me. I

"'[O’_'!']'t' want to intornrunt von but T woulA T4v-e o have thls as
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| short an? a8 sucoinoct andl as olear as possible without a lot
of rparing arouni the bugsh. Di1 you or 111 you not "Urect
the preparation of these ocaris?

Adriral Noyes: I authorized the preparation of therwr, sir.

Mr. Keefe: Well, 18 there a 1istinotion to be rafle be-
- tween authorization ani Aireotion?

aqmiral Noyes: I think that the suggestion probably oare

fror Captain Safford or Captain Kramer ani I approvel of 1ts

|
| belnz done, They were in ry ilvision.

1

Mr. Keefe: Well, can't you answer that spedflc ques-

|
|
|
|

tion? Did you yourself Alreot the preparatlon of those carias?
Adriral Noyes: Yes.

Mr. Kesfe: Can you answer that yes or no?

AAmiral Noyes: Yes, 8lr.
Mr. Keefe: Well, then the answer 18 "Yes, sir‘. We have

got that/much settled then. Now, the mext question 1s were

| those cards preparedi?

aqmival Noyes: Yes, sir.

Mr. Keefe;.: AnA who preparedl ther?
Aqrivrel Noyes: I 4o not recollect, 8ir.
Mr, Keefe: Were they delivered to you?

Adqriral Noyes: I 4o not vrecollect, sir. They were 1e-

14{vered to me or to the ones who were to use ther but I 40 not

| know that I wade The dellivevy oOT K**an'e'r'. I ghoul? think that
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Kvrarer would have been probably the ocne to 1ellver 1t.

Mr. Keefe: I 4on't care for argurentation that is not an

answer. I amr asking you a simple questiore ani1 they can have

girple ani 1ireot answera. That has been the trouble with

this whole he=ring, every answer ig an argument; instead of
beinz an znewer to the question we go off arouni the bush ani

saylng all arounl about what this one sald an? that one sall

and everythinz else instead of zetting a AUreot answer to the

question.

Now, I amr going to have Aifficulty, in passing on the

charaoter of the witnesses that teastiflied here, to dAetemrine

who 18 telling the truth. They cannot all be telling the
| truth, as I have llstenel to this testirony an1 Iwant to see

1f we cannot pin some of these thinzs 1own. We have now

<
te
- |
o |
(%
3
'
e
r

-
¥
>
"-
C
=l
I a
5
o)
N

reache? the point where you have tesifle? hsre that you 1311
Alvreot the preparation of these caris.

Alpiral Noyes: And that the cardis were ilstributeA.

¥Mr, Keafe: Dietributed to whomr?

Adriral Noyes: I should egy, to the best of my Teocoll ec~-

o —— e ——— e ————.—

tion -=-

Mr. Richarigon: He is askinz you for your personal know-

ledge now.

Mr, Keefe: I ar asking you to testlify not about what

goreo ly 21ls8 Loil youa o+ doseuoly toil nir or wmhat you heari
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’ 12,742
l.

™

here 1n this roor. I ar asking you to test your recolleotim
3 ani your knowleige of the thinges that you are tegtifying

4 about, trylng to apply what are oriinary rules of evidence

tn

anl the construction of evidence.

0 To whor were those caris 1is tributei?

7| Alriral Noyes: If you ask we to whom I personally Ade-
8 || livered the caris, I Ao not recollect.

0 'l Mr, Keefe!: To whor were they 1eliverei by your Alreo-
10 l' tion?

i Alriral Noyes: I belleve that they were dielivered to

12 the Secoretary of the Navy, the Chief of Nawal Operatlons,

Miva T Qi

13 Admiral Wilkinson, the Navel Aide, probably Adriral Turner.

Te ¥ AA

[4

_'hl e |

Mr. Keefe: The Naval A4ide to whom?

—

W ,
‘i'lu.-’.i

L5 Adriral Noyes: The Naval Alde to the President.

{0 Mr. "eefe: Yes. HNow, it 1s perfectly sensible, is it

L not, Alriral Noyes, thst that proocedure would have been in-

i5 1 4qulzed in due to the importance that hadi been previously at-
|

' 11 taohed1 to this wlnis ®1e that ha1 been set up?

Adriral Noyes: <Yes, siv.

' that as to no other message other than this proposed winls

tv

|
|
e = f Kr. Keefe: And1 the eviience is before this comrrittee
| |
|
|
E: execute was any such arrangerent ®ale. That is true, isn't

S

™
- =

Aqmiral Novea: That 43 aorrent, gir
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Questions by: Mr., Keefe

Mn Keefe: Yes. It i1s glso true, 1s it not, tha*t due

| to the faoct of seorecy of maglc these c aris woulfl not have
been 4eliverel to any persons other than those entitled to

| receive ultra-magio, 1sn't that ttue?

A4riral Noyes: That is true, slr.

Mr. Keefe: And the very purpose of delivering these

aaris was 80 that when ani1 if this winis oco1e e xecute mres-

gage care in it would be possible to imredlately contact the
recipients of those caris and advige ther of the receipt of
that me ssaze, 1sn't that true?

Alriral Noyes: At night, a.ir.

Mr. Xeefe: Well, at night, yes. They could1 have those
caris at home with ther, 1isn't that true?

Adriral Noyes: That was the 11ca of the caris.

Mr. Keefe: So you hal a pasn set up by which a t elephone
ressaze coull be sent to the Chlef of Naval Operatlions or to
the Presiient or to this one or that one of t he eix that you
have nared1 and they could be given languacge that wowlAd 1nil-

cate to ther what the winls execute meseage was and by turn-

ing to the card they could interpret it and unierstanAd 1t,
18gn't that true?
Adriral Noyes: That 1s ocor rect, sir,

Mr., Keefe: Now, you Aevised that plan yourself, 1iin't

youf?

PO I e

-_—
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Witness Noyes Qeestiom by: Mr. Keefe

whether it was suggestedl Tto we. It may have been a joint af

feir. It care, - Krarer ani Safford ani ryself --

o — e — ——

12,74

Adriral Noyes: I amr not sure whether I 1evised 1t or

Me. Keefe: I ar trying to glve you the cre 11t.
Admiral Noyes: Sir?

ur. Keefe: I ar trying to give you the ored1it in this case.

Adriral Noyes: Well, Safford I see took orediit for 1t al-

¥r, Keefe: Safforl does not take oredit for that. The
testimony of both Captain Krarer end Captain Saffori 18 that

thls whole caril syster wae your proiuction.

Adri~al Noyes: Well, it was undoubtedly my Alreotion.

Mr. Keaefe: All right.
pAapiral Noyes: I thought you askel me 1f 1 initiatel the

141ea, 8lT.

Mp. Keefe: Now, we have got this fam, that the c~ris were

raie out, they wervre 11stributel and in the hanis of those en-

t1tled to recelve ultra-raglo. You are sure sbout that, aren't

youT?
AAriral Noyes: Yes, 3ir.

uvr. Keefe: Before this corrittes. now, that much you are

gure of7?

Aapiral Noyes: Yeso
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Witness Noyes | Questions by: Mr., Keefe

Adlriral Noyes: No, sir,

Mr. Keefe: So that subsequent vrefreshrent won't change

- your opinion later, 1s that right?

Alriral Noyes: My oplnion has only been changed onoe,

sir.

Mr. Keefe: Well, I arnot so certain about that if I go
throuzh your testimony, as I will before we get through,

The Chairran: You mean todiay?

Aqriral Noyeg: I wean this particul=r inclient.

Mr. Keefe: What is that?

Adriral Nojes: I 1413 not mean that there was only one
Aisovrepancy. I mean that I changei my opinion on this after
talking to Captaln Saffori upon my retumm to Washlngton.

Mr. Xeefe: Well, what I want to be sure is what you are
testifying to now a fact?

Ajmiral Noyes: Yes, Bir.

Mr. Keefe: I ar asking fovr facts.

Adriral Ncyes: To the best of my recollectlon 1t 18 a
fact.

Mr, Keefe: Not rumors, susplolons aninot conjectures
ani not composite 14eas resultinzg fror conversations where
you worked out something to say, but I ar asking for slmple
facte. You realize that, 9o you not?

Admirael Noves: T unievetand that, Mr. Xeefe,
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Questions by: Mr, Keefe

Mr., Keefe: An1 the reason I ar asking it 1s because

this qQued ionwas asked you, Question 84:

"Ag a pessible refreshing of your rerory, there has
been testirony given before this court that prior to the |
receipt of the exeoution signal you had prepared a series
of six oaris ani eaoch ha4d been Aelivered to offiolals 1in
the Navy Department who wouldl be particularly anxious to
know of this exeoute giznal at the earlliest moment 1t was
received. Do you now recall 1f any such systemr wes
established?

"No, I ocould not gay."

That 18 what you toldi the Court of Inquiry?
AAmiral Noyes: Yes, sir.
Mr. Keefe: But since that tire, after talking with other
individuals you now are prepared to core here unier oath ani
tell this corrittee as a fact wﬁat you ha v stated1 to us this

afternoon in respeot to those ca~1s;, 1g that right?

One other in4ividusl, not in-

Adriral Noyes: Yes, sir.

1iviAuals.

vr. Keefe: Yes. Now, was thls question askel you before

the Naval Court of Inquiry at that tlre:
"o Then at no time 411 you learn fror manyonsg

the execution of the winis messaze in any forr an1 at no

tAme 1141 you tell anyone nf the execution in any fore of

B i il . a

- L [y -.d'
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Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe ?

the winds messaze, 1s that the way you want to leave your

testimony on this subjeot?

"A., That 1is d‘;ht. yeﬂu.

Now, you want that chanzed before this corrittee, 10 ywu |

not? -w

A4Arirel Noyes: I 4o not, sir. I have getated before this

corrittee that there was no authentic execute on the winds :

]

wessage.

Well, now, Adriral, I 4on't want to split ;

halirs. - |

Adpiral Noyes: I amr not trying to split halrs, Mr. Keefe.

Mr. Xeefe: I think you are.

Adriral Nnyes: I am 80OPTY.

Mr. Keefe: Now, listen to this guestion that was aske?l

you:

'

i| "Then at no tire 111 you learn fror anyone of the

exeoution of the winils messaze in any form, "

I 111 not t~ke that question to be an

——

AAriral Noyes:

! of ths winds messsgZe, have you any recollectirn whether Lleu- .

. exeoute, a false exeoute at the #ire. That is the reason I f

answeredl as I il1.

--'-,-!- - .
f

Me., Keefe: All right, Question 136. Was this question

- . g

askedl you ani1 41141 you mrake t his angwer:

1Q., Feferrinz to this winis message anl the exeoute
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02

tenant Commrander Kramer care 4n with an execute of the

- _
—

e 3 winig messaze and sald, ‘Here It 1s'T :
4 " "4, As I rererber it we weocelvel some outslie in- l
5 *; formation which afterwards turnei out not to be correct."” I
0 What informatlon was taken to mean that an execute of f
7 this winils message hal been received whish turneil out not o ’

3 be ocovrrect? DiA you meke that answer? |

9 \ samriral Noyes: That it turned out not to be correct? |

Mr. Keefe: Nop I ar not askinz you that. I ar askilng

c

3 you the simple questlon - ,

L ;, harinsl Noyes: Well, I haven't been able to find .1t.

un, Keefe: Well, I assured that Yyou maie it because I

GYAV INvyd W CHY M

ar reaiing 4t fror the reocorTd.

4qriral Noyes: Yes, sir.

-
e
 ——— —— — . A, T — W —

Y I3 O NOLONIM

16 Ur., “eefe: Well, now, Adrlral Noyes, Ceptaln Krarer has

testifled that the watch officer on uty, as he says, on the

[ =]
ot 4
—

6 || 5th of Decerber care to his oor anl hanied hir a wessage
w0 || that hal just been taken off the teletype. Captaln Krarer )

20 |I' looked at 1t and toll this oomwltteeﬂha‘t he bellievedl at that

2t || tlrwe that 1t wag an authentic winis execute wess&aZe; that '
1
2z |l he walkedl lown with the watch officer to Captaln Saffori’s \
- |
23 i office anl sald o Ceptain Safford, "Here it 1s". !
24 rramer says that Saffori then carried the ball fromr there ‘
25 ! on apd indi.cated that he hai cone to your offioce. Captain

. 9 ’ »
PR <0 ) PO N e R T " il b & 5
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Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe

safford eail that he sent one of his suboriinates to your

office with that message.

Now, my question is 414 a F1sage, true or false, gool or
bai, of the character Aesoribasd by Gptain Saffori ani Cap-

tal n Krarer reach your office either on the4h or 5th of

Decemrber?

Airiral Noyes: I could not glve you a specific answer

to that question, sir.

Mr. Seefe: Why not?

Adriral Noyes: Because to say that a false wessaze wrlit-

|
ten on yellow teletype pape™, = I cannot say that a wressage

| written on yellow teletype paper Wwasb not 1eliverel to me 1in

‘ ry office on the 4th or the 5th.

|
¥p. Keefe: Well, was 1t ever dellverel to you?

Adriral Noyes: No, s8lr.

Mr. Keefe: Then we are 10 unierstand that your mwrerovy

fail® on that subjeot, 1s that right? You have no TecollecC-

tion of receiving thls message, regariless of whether you ocon~

l
' aideredi it to be a true winds exeoute or a fals e winis ex-

eoute, you cannot tell this cormittee whether you recelved

gudh a message?

Adriral Noyes: With the exceptlon that I have a partlal

' yecollection of recelving a ressaZe with a Russian slant,
|

* whioh cause? a Alspute and that would fit in with a winAs
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re ssage except for some parts of Captaln saffori's testimony.

T testifiedl to that this rorning, sir.

ur. Kesfe: Now, the Aiffloulty that I have with thile

testimony of youeps is that Colonel Sadtler, who has apparent -

1y told the same story a1l throuzh all these hearings, COTER

before this orrittee anl sayse that he recelve?l a telephone

ressaze from you on the 5th, in which you toll hir that the

winis execute messaZe was 1n.

Mow, he testifle? metioculously that he talke?d to Colonel

Bratton: that Colonel Bratton took a plece of paper ocut of

his pocket with some woris on 1t, looked at ther ani sall to

Colonel Sadtler, "What were the woris on this?" An1 S,1tler

114 not get ther. They then talked to CGeneral Mlles anq

General Miles told him to call you on the telephone ani a scer-

tain the exaot wordis on the me 88ARE an1 Colonel Sadtler says

he 4414 call you on the telephone and that you told hir that

you were busy, that you were just going to a reeting and 414

not have tire to talk %o hiwr.

Now, your testimony $a. 1T 1 unierstant 1t, that your

rini is a blank as to all of that, you have no recollection

of anything of that kini takinz plae. Is that right?

AAriral Noyes: I teatifliedl that I had talkedl to Colonel

gailtler nurerous times uring that week.

tion of 2 0ONV27r3iLal such a8 he Agsoribes. I Helie ve from

I ha ve mo recollec- -
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Questione by: Mr. Keefe

1istening to his testimony yesteriasy that he saldl it was a
ressaze rezariing only severance of relations with the Brit-

ish that he referx to.

Mr. Keefe: Well, ry dear sir, Colonel Saltler never eaw
the messag2. The only thing that Colonel Saitler knows about
1t 48 what you told1 him and he told ua that you told hir that
over the telephonz.

Adriral Noyes: He 8aid in his testirony yesterisy I tolA1
hir there was & message in that lookei like geveranoce of Te=-
lations with the British.

Mr, Keefe: Exaotly, that is what Colonel SzAtler sall

' that you told hir over the phone,

Aimiral Noyes: Yes.

Mr. Keefe: And whenxhe reported that to Colonel Bratton,
Colonel Bratton wanted himr to tell hir what was the Japanerce
word upon 1t ani Saitler could not tell Bratton that and Gen-
eral Mileé 1ireoted hir to call you back ani get the e xaot
wordis that were in the message ani you =ail you were busy andi

zolng to attendi a mreeting.

Now, you wouldin’t think Colonel Sadtler could possibly
be wistsken anil make up a story that was mt absolutely true

in that respect, 4o you?

A%mriral Noyes: I shouldl be very sorry to t hink that any

of these witnesses were intentionglly mistaken, slr.
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Witneses Noyes

Mr., Keefe: Well, 10 you think that took place exactly as
Colonel Sadtler stateAdA?

Adwiral Noyes: I 40 not, sir.

Mr. Keafe: Then 10 you Aeny that it 411 take place?

Adriral Noyes: I 40 not, v, I 41eny that 1t took place
exactly as he said.

Mr, ~eefe: Well, then you tell us what 114 take place?

Adriral Noyes: I 4o not know, sir. I wouldl not haw saiAd
that the wessaze 18 in just the way I have been quoted. I

right very well have calledi hir ani tol4 hir that we had a

- questdonable me sgaze that we were consiiering and that is the

moet that I would have 4one, or that could have resulted in

- the traln of ciroumrstanoces that occurred.

Mr. Keefe: Well, now, that 18 an avgzurent. That is not °
a staterent of facts, Alriral.

Adriral Noyea: I 10 not recolleot that I m e any suoch

. reravks over the telephone as (Mlonel S,1tler states that I

made,

Mr, Keefe: Well, you 40 not want to testify under oath
that you 4i1 not, 40 you?

Aqriral Noyes: I 4o not, sir. I atate.-l tﬁat I hain't a
recollectinn,

Mr. Keefe: Then the nature of your story is you 40 not

remember vhat wes gaiAdl
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Questions by: Mr. Keefe

Adriral Noyes: Yes, sir.

uMr. Keefe: Or you 9on‘t rererber that there was even a
t elephone conversation? -

aAqriral Noyes: That 1is correct, sir.

Mr. Keefe: Well, then, why then bulli up sorething ani
a gue ani say that 1if I hadi a telephone oconversation I may
have gaidl so ani so when your recollection ie a perfeot hblenk
an1 you ion't know whether you telephoned hir at all or not,
anil you certainly don't rererterT what you 411 say if you 4114
telephone. Now, that 1s a fair assurption, 1isn't 1t?

aqriral Noyes: You are right, Mr. Keefe.

- ——

ﬁw. keefe: A1l right. Then let us get iown to somre
faots. Now, 111 you talk to anyone else about thie winis
code y exeoute that you 1o remerber about?

Adriral Noyes: I have no recollection of sprolflo conver-
sations with anyene else in regari to falgse executes on the
wind messaze.

Mr. Keefe: I 111 not ask you for your recollectlon as to
gpeociflic conversatlions. I gskedl yon the simrple questlon 171
you talk toanyone else? We will go to the question as to
whet the conversation was in a mrinute..

Adriral Noyes: I do not rvrecolleot, glr.

uMr. Keefe: DiA you talk to the Chief of Naval Operations,

| Adqriral Stovk?
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Questione by: Mr. Keefe

Adriral Noyes: Yes, sir.

Mr. Keefe: Or you 41on‘t rererber that there was even a
telephone conversation? -

Adriral Noyes: That is correot, sir.

Mr. Keefe: Well, then, why then buildi up somethinz and
a @ue anl say that 1f I hail a telephone conversation I may
have sal1 so ani so when your recollection 18 a perfeot Hl ank
anl you don't know whether you telephoned hir at all or not,

anl you certalnly don't rererle r what you 111 say if you 414

i telephone. Now, that 1s a fair assurption, 1sn't it?

Ariral Noyes: You are right, Mr. Keefe.

ﬁv. keefa: All r»ight. Then let us get down to some
faots. Now, 111 you talk to anyone else about this winAds
cole exeoute that you 1o remerber about?

Adriral Noyes: I have no recollection of speoific conver-

sations with anyene else in regard to false executes on the

1 wind messagze.

Mr. Keefe: I 4111 not ask you for your recollection as to
speclflc conversations. I askel yon the simple question 114
you talk toanyone else? We will go to the question as to
what the conversation was in a minute.

Adrlral Noyes: I 4o not recollect, sir.

Mr. Xeefe: DiA you talk to.the Chlef of Navel Operations,

Adriral Stprk?

- T e N N R, ey PR T ...-...n.-_-!.ﬂ
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Iutneu Noyes Questions by: Mr. Keefe

. Admiral Noyes: Invegari to the exeoute you rean?

Mr. Keefe: Inrezari to this messaze that hai been brought

to your office.

L Adriral Noyes: I have no recollectlon of Aiscussing it
with him personally. You mrean in regari to the setup, I gg-

sure, ani not the exeocution.

| Mr. Leefe: I ar talking about the execute messa™® -

| Aamira) Noyes: The execution I 4i4 not ever Alscuss with

the Chief of Naval Operations.

| ¥Mr. Keefe: Well, I want to ask you if these questions were

put to you ani 1141 you make these answers before the Naval

Court of Inquiry? Questlion No. 141,

"In ry previous exsrination I agked you" —-

The Chailrman: May I ask whether there 1s a chance to

' fintsh with the Aimiral today?

f Mr. Leefe: Yeg, in Juat a few rinutes I can zet throuzh.

| The Chalrran: Let us gc aheal then.

Mr. Keefe: {(Reaiing)

"In my previous ex-rination I askel you, at no tirme
4141 you learn f ror anyone of the execution on the winds
ressax®e in any forr ani at no tire 111 yo?® tell anyone of

the exeoution in any form? I ask you if that i1g the way

E you wish to leave your testlirony on that subject? I now

1
t invite your attention to the frct that you have Just testl-
Y
I
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f1ie1 that you 4114 receive sore 1nforwhtlon. Fror where

111 this { nformation omre ?

na, I beg your parion. I saldl to the best of IV

recollection thare was a folse alarr about 1t.
nQ., But that was {nforration about the winis mes-

page, was it not? The m re faoct that 1t turned out to be

false afterwaris 114 not take it away from that subj)eot,

114 AUT

wapA, I would be very z1al to give you a better answer

s¢ T oouli."

n,, Then you 414 hear from some source about the

e xecution of the winis messaze, 18 that rightT

wa, I can only say that to the bert of my vrememrbranoce

no exeoution of the go-called winis ressaZe Wwas finally

s
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"Q, D11 you ever ilscuss this winis messaze" -- ani
they are veferring to the winis exeocute message, the one
you have Jus?t been talkinz about -- 444 you ever 1lsousse
this winis message OT the receilpt of 1t with the Cnief of
Naval Opevations?

"a, When. the messaze care 1in, as I remerber 1t we

consiiered it more irportant than a 1ater stuly of it in-

Aicated. The mressage only said that relations weTe

atraine 1.
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"Q. I asked you whether you 4Alscussed it?
"A. With the Cnief of Naval Operations personally?
"Q. Yes.
"A. No.
"Q. DiA1 you zive hir any inforration?
"A, He got a oopy of 1t."
Were those questions asked you ani 111 you make those an-
swers? You can answer that yes or no if you vemrerber.
Adriral Noyes: I 41on't think the recordi 1is correot, but
| I have no objeotion to scocepting those. It 4ces= not souni,-
1t sounis as if something is risplaced in the record to me.
| I never hail a chance to 20 over my testimony, but I see no-
thing that is contrary to what right have been sali, with

the exception of --

-
-
¥
=
a
-
LY
>
G
-
>
uh
b4
P 4
A
-1
C
£
o
L

Mr. Keefe: Well, I hawn't tipe --

Senator Drewster: What exception?

The Chailrren: Let the witness finish.

Mr. Keefe: I thought he hai finisgheA.

The~Chalrran: He startel to say, " With the exception of"

gome thing.

Alriral Noyes: I noticeh in readling this over that it

loocks as i1f the question 111 not belong with the, - the answer

111 not belonzg with the question, but I 4on't know that it

i
| rakes any pertiouler Aifforence g0 frr as the Taoto go.

|
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: Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe
2 Il Mr., Keefe; I will read it to you agaln.
3 | Aqriral Noyes: I amr perfeotly willing to accept the Tacts

4 as statel, having in minil what you Just readi,

s |l Mr. Kegefe: Question 145:

i ;i "I asked you whether you 4iscussedl 1t?

7 + nA, With the Chlef of Naval Operations personally?
8 "nQ Yes.

e "A Noo

10 i "Q Dii yau giwe himr any informatlon?

)3 "y He got a oopy of 1t."

A 'S

L3

That §fs perfectly clear ani loglical, isn't 1t, and fdllows

—

1%

B b

: 13 || 4n gequence, Acesn't 1t?7

& Admriral Noyes: All right, sim,

i 15 ;I br. Seefe; Now, you raile those answers, 114n't you?
|

T e " Admiral Noyes: Yes, 81iv.

— T —

‘p. Keefe: Well, was that answer true that the Cnlef of
18 || Naval Operations 4111 get a copy of thls me esage?
L9 alrirel Noyes: He got a copy of the ressage setting up

!
20 the winds code, that is what I saiA. I 9on ¢ think it 18

! correctly w ritten up fror the notes. He 1141 not get a ™py

i
2z l of the execute. They sall they wanted to know 1f he had any

23 || 4nformation on the setup or the exeoute, as I followed you 1n

b ! your reaiing, ani1 he 111 zet a copy -
|}
lu Mr, Keefe: FEvidently you 429 mot follow me in the reaiing

|
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because I will readl it to you azain ani 1 eronstrate to you
that your interpretation couldi not possibly be a fact. This
is.what I sali:;

"Di1 you ever ilscuse this winis messa~e or the
receipt of it with the Chlef of Naval Operationsg"?
Without gzoing back, the previous questlons were referring

to-the winis exeoute meesage, anl then the quectlion 1s:

"D11 you ever dlsocuss this winds wreseage or the Te-
ceipt of 1t with the Chief of Nawal Operatlons?

"A When the ressage care in, as I rererber at that

tire we consiiered it more irportant than a later stuly of 1t

b2
|
3
0
P
I

indicated."

Now, get thils:

"The megsaze only saill that relatlons were gtrainel. "

o O NOLONIMSYAM

There wasn't anytning in the original oole thst talkel
about the relations being strainei, was there? That was what
was allezedl to have been in the winis execute ressage.

Adriral Noyes: Oh, I beg your parion, 8&lr.

Mr. Keefe: All rizht.

Adriral Noyes: The winis execute message oontained no-

thing but a weater report, an apparent weather report. The

jesoription as to what it weant finally you wil'l find on page

154,

Mr. Seafe: Yes, I ar very fariliar with 1t. I have got
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it right in front of re.

Adriral Noyes: That 1s the only place where any woris
in rezard to s evering Aiplomatic relations occurs. When the
execute care 1t was merely to have the worie in Japanese,
"East win4, rain; North wind, oloudy; or weet wini, clear."
That was all the Japanese would mean.

Mr. Keefe: Then I understani your present staterent to
be that you 411 not discuss this winis cole execute mwessage
with the Chief of Naval Operations? |

A4qrirgl Noyes: I 411 not Areccuss an exeoute ressage with
the Chief of Naval Operations, that is correct, sir.

Mr. Keefe: Did you 4iscuss it with anyone else, the mes-

saze which was delivered to you either by Captain Saffori or

one of his assistanta?
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Adriral Noyes: I think I very probably 4iA.

Mr. Keefe: With whor 414 you 4iscuss 1t?

Airiral Noyes: A4mrivral Yilkinson, AAriral Tyrner, Al-
riral Ingersoll would have been the rost probable ones, out-
gside of wmy own division.

Mr. Xeefe: I ar not 1ealing in probabilities. I cannot
arrive at -a 1ecision in this matter basedl upon probability.
Di4 you talk to Alrirgl Wilkinson or iildn't you?

Adri—al Neyes: I have no reocllection of a conversation

in regard tc any speolfic false execute reszaze with any
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Questions by: Mr. Keefe

2 ||in1iviiuals.
3 | Mr, Keefe: Wnere are the caris now that were m 1e out by
4 || Captain Kramer?
5 | -AdAriral Noyes: I have no i1ea, sir.,
0 Mr. Keefe: D14 you have one of ther in your office?
7 Alrival Noyes: I had one in py poesesslon, yes, sir.
8 Mr, Keefe: Where i8 1t now?
0 | Admirel Noyes: I 40 not know, sir.
Lo Mr. Keefe: Have you made any search arong any of those
"1 || othe™ people who had those cards to letermine what has becore
e ;or themr?
13 I Adriral Noyes: I hae not, sir.
14 | Mr. Keefe: Now, you had one of these cardg in your pog-
‘5> |l session?
16 Admiral Noyes: Yes, sgir.
17 Mr. Keefe: Do you Tecall what was stated on the cari?

i8

Alrdiral Noyes: "East wind, rain- UcSe; north wini,

. Sl

| cloudy - USSR; west wind, cle=r «~ Britigh."

Expressions to that effect. I wouldn't be sure of the ex-

i act way of expressing it but to that sense.

| Mr. feefe: Wevre the Japanese woris on there?

Adiriral Noyes: No, sir. The Japanese worisg would have

 Deen of no value because nobody couldi, - the code was

! intenied puraly for telephoning to people at their homes ani

8
! &
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the i14iea was that ower the telephone there would merely be
said that a weather report hail been receivedl "East wini, rain"
shih to the recipient of this ocari would rerind hip which
country was involveA. .

Mr. Keefe: Now, I want to Zet this one thing straight,
Adriral. You hal this pick-up statlon or intercept statlon
over here at Cheltenhar?

AAriral Noyes: Cheltehhar was the receliving station for

the Navy Departrment. It was not a pick-up station. It was

| the maln traffio station of the Navy.

Mr, Keefe: Well, the testirony here up to 1ate is quite
\.:m'uepute"l, 1t geers to me, that a wessaze was taken of f the
teletype. We haven't heard yet from the Lieutenant who took
1t off, Lieutenant Muvrray. Sore of ther were 14entified by

I,ieu t enant Murray. Now, 1f = messale care OVeY the tele-

type, that message woulil have to be written down & the sta-

 tion that receivei it, 1sn't that true?

A4riral Noyes: Yes, silr. It hal to be typed at the ste-

tion.

Mr. Keefe: It hail to be typel at the station that recelvel

1t, ien't that right?

Adriral Noyes: That is correct, sir.

ur. Keefe: And typing it at the station senis it o ver the

teletype here to the Navy Departrent where 1t is teletype? on

the teletype machine?
Adriral Noyes: That is correct, sir.

wr. Keefe: That is the way it 1s recel we1?
Adriral Noyes: Yes, 8ir.
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Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe

Mr. Keefe: Now the only way you could identify the
winds execute message was by finding the words that were
set up in the original code set-up, isn't that true?

Admiral Noyes: That 1s correct, sir.

Mr. Keefe: So when the testimony is, as testifled by
Captain Safford beforec the Naval Court of Inquiry, that
the watch officer saw the identification words on this
teletype and tore off this page, the Japanese word must
have-beeh there to identify it, isn't that true?

Admiral Noyes: Yes, s8ir.

Mr. Keefe: Without that nobody would have even thought
of 1t being a winds execute, 1sn't that true?

Admiral Noyes: Yes, sir.

Mr. Keefe: Agd the Japanese word that was there would
indicate with wvhom relations were strained or broken off?

Admiral Noyes: It may, after the other requirements
of the code were met.

Mr. Keefe: Of course I understand that. Now you found
a message taken off the teletype which Kramer, with all the
other inconsistencies in his testimony but I think he was
clear finally before this committee that he then believed
that that was an original, authentic winds code execute

message, and Safford believed 1t to be such, two of the

algh men handling that scrt of traffic in this Division, and

u—-linl.- “1.-#_ = i ™



10

3
. 18
| #)
]
¥ 3
c
r
3 I3
4
b3
E 14
0
£
4 I5
n

iG

i7

&

20

e ]

|
it 4 12,763
Mr. Keefe

!'Hitnasa Noyes Questions by:

l
!

thet message found its way into your office and from there

;I cn the matter becomes blank. Now with all this refreshing

| of your mind you are still unable to tell us what became of

ﬂ the message that was actually delivered to you from Ceptaln

L

Safford? I do not care whether it was on the 4th or the 5th.

!

| That is immoterial. Dates do not make any difference.

Admiral Noyes: It is quite materiel to me, sir. When

you ask me to identify a specific piece of paper and to l1llne
it up with the testimony of three different people, it puts
me in e very difficult positlion.

Mr. Keefe: Aduniral Noyes, I am not asking you to do
any such thing. Here is a message that tThe teatiﬁony is
clear and convincing on that both the Army end Navy had gone
to great lengths to receive 1t, end the evidence is clear
on that score, and you have gone to the extent of settlng

up an absolutely clear system that would apply only to this

one message when it came in, so that this message could be

{dentified out of all the other messages, it was the only
| one that was to be handled and brought directly to your
office and the only one for which these cards were made out.
Now that takes it completely out of the ordinary traffic,
doesnit it?
Admiral Noyes: It was out of the ordinary traffic,

nere 18 no question off that, sir.
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Witness Noyes Questions by: Mr. Keefe
The Chairman

Mr. Keefe: Still you do not remember this message,
or anything about 1t?

Admiral Noyes: 7You ask‘@e;to bring together a 200-word
message, which is a message that long (indicating) at least,
on the 4th, which Safford testified to, a small strip of
paper on the 5th, which Kramer testified to, and a different
message on the 5th, about an entirely different set-up,
where the British and Russia were both brought in, and they
are not the same thing.

I am not able to identify the disposition of any one
of those three supposed messages.

Mr. Keefe: Well, I would think, Admiral, there might
be some justification for this last statement of yours were
it not for the testimony of Colonel Sadtler that you actually
telephoned him. He did not telephone you, you telephoned
him and told him the message was 1in, clearly demonstrating
the extreme interest that was applied to this one particular
message, and you do not deny that you télephoned that to
Colonel Sadtler. That is all.

The Chairman: Admiral, I want to ask you a question or
tvwo.

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Cha*rman: I understood in regard to this telephone

n2ssage that your testimony here before us 1s to the effect

[l "
& - - L%l A '-" "
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Witness Noyes Questions by: The Chairman
vou may have telephnned him but you do not recall.

"Admirael Noyes: That is correct.

The Chairman: If you did telephone him.

Admiral Noyes: That is correct. I telephoned many
T“imes a day. We had a secret telephone between my office
and the office of the Chief Signal Officer of the Army for
the purpose of discussing these matters.

The Chairman: You were all down there in offices that
were closely assoclaeted, weren't you?

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Chairman: In and out all during the day?

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Chairman: You were not, any of you, quarantined
ageinst the other so you were afrald to go back and forth,
and you did go back and forth and held many conversations
about things that were then of interest to your Department
¢nd to the Navy and the Government with respect tc thia
Japanese situation, is that true?

Admiral Ncyes: That 1is correct, Senator.

The Chairman: Now about these cards that we have been
talking about here. As I understand it, whether you
initiated that or whether Kramer or Bafford initiated 1it,

1t was a matter of convenience, so you could distribute those

cards -- which were identical, as I understand it.
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" Witness Noyes Questions by: The Chairman

Admiral Noyes: Yes, sir, they were identical.

The Chairman: (Continuing) -- to four or five people.

Admiral Noyes: Yes.

The Chairman; So 1f they happened to be at home at
night and wvhat you were looking Yor, that is the execute
message came in, you could call these people and say, "The
wveather report is here." Nobody could understand that
except the two people at each end of the telephone,'ia that
correct?

Admiral Noyes: That is correct.

The Chalrman: The general public wou dlnot understand 1t?

Admiral Noyes: No, sir.

The Chalrmen: They would not know what you were telking
about. They would not know von were talline - ~ant a Jananese
secret code message, would they?

Admiral Noyes: That was the purpose of the cards.

The Chairman: You would call up and say, "The weather
report is in", and the other man would say, "Well, what
is 1t?" You would say, "It is East Wind Rain", and he knew
what That meant. You did not have to go into details, or
to give a blueprint. That card was for that purpose, is
that true?

Admiral Noyes: Thst 1s correct, sir.

The Cheirmen: S0 1t does not melke 2 lot of difference
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who initlaved it, or who actually wrote that out, if there

wvas such a gard system and it was distributed to thssa
X\

four or five topnotchers who were entitled to this secret

Information.

Admiral Noyss: I might Say The original questilon

valilcn I was asked before the Navy Court of Inguiry indicated .

they vere cards for use in the off'lce, and having been away

for a year In the Pacific, avaey from Washington, I did not

recall them in that scense.

The Chairman: The first impression I got in refersncs

to these cards wes thet they were cards tnat were distributed

among the high officers in the offices and kept there. I

evidently was mistakern. They were supposed to take them

home with them?

Admirel Noyes: Yes, sir.

The Chairman: They could keep them in the office

1f' enybody called them there, and they would understand the

meaning?

Admiral Noyes: YVYes.

The Chairmen: This teletype business, you had both

vhite and yellovw teletype paper, dldn’t you, or pink &nd
yellow?

Admiral Noyes: I could not say, sir.

The Chairman: Did you have acre thun 022 Colon?
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Admiral Noyes: I do not know, sir. I thought the
general run of teletype rolls was yellow.

The Chairman: A lot of jt i1s white. I have seen white
teletype paper, although I do not know what the Navy uses.

Admiral Noyes: I think we would use white, if we did
not have yellow. In other words, I do not know of any color
code distinction in a teletype message . I

The Chairman: If you were using both yYellow and pink,
or white and pink, or any other color, would you be able
now to identify which color any particuler measagavwaa in
that was handed to you?

Admiral Noyes: The only way I could 1dent1fy‘a message
now, unless it recalls something to my memory, would be
my initials on the message.

The Chairman: Now about the execute message which has
been referred to here. When you referred to the message
shown to you on either the 4th or 5th you were talking about
the message that you call the false execute message?

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Chalrmen: Now in the code set-up; the weather
set-up, the Japanese from Tokyo sent a message to their
Ambassador here that in the event of a breaking off of
relations or interfering with communications, if they

heard a weather repvort containing these words this is what
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Witness Noyes Questions by: The Chairman

it meant: "East Wind Rain: Trouble with the United States”,

or & break in relations?

Admiral Noyes: Yses.

The Cheirman: "North Wind Cloudy: With Russia; West
Wind clear: With England.”

Admiral Noyes: It would indicate on account of the
probable severance of relations with the country indicated,
upon receipt of the message codes and papers vere to be
destroyed.

The Chairman: In other words, if other means of
communication became impossible and they heard a weather
broedcast of that sort and heard these words they would
know what they meant?

Admiral Noyes: That 1is correct, sir. I believe the
reason the Japanese sent the British message on the Tth
was that some one of their stations had not checked in with
the word "Haruna", indicating that the papers had been
destroyed, and they may have found out, or have suspected
that they never had gotten the message, and they sent that
out to try to get thet set destroyed.

The Chairman: Now prlor to the 7th the conditions
under which this weather report were to. be broadcast had
not taken place, that is, there had becn no break in

diplomatic relations nor communications, had there?
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Witness Noyes Questions by: The Chalrman

Admiral Noyes: That is correct, sir.

The Chalirman: Now the message that was recelved here
on the T7th, i1s that a message that you regarded and inter-
preted as a true execute message, according to the weather
sst-up?

Admiral Noyes: The one in ths FCC?

The Chairman: Yes, the one that you referred to earlier
as having gotten here on the Tth. I think it i1s on the
last page cof the exhibit.

Admiral Ncyes: Page 3(d) of Exhibit 142?

The Chairman: Yes.

Admirel Noyes: It says in English, and this 1s in
the middle of the news, "but todaey especlally at this
point I will glve the weather broadcast West Wind Clear,

West Wind Clear", twice.

The Chairman: That neant there was no trouble with

Russia?

Admiral Noyes: That m2ant diplomatic relations severed
with Englend.

The Cheirman: Of course nelther of those signels or
symbols were to be interpreted as meaning var, necessarily.

Admiral Noyes: That 1s right! sir.

The Chalrman: It meant tﬁcra might be severance of

dinlomacic relatlons 29twes wne respectire countries. Well,
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Witness Noyes Questions by: The Chalrman

now, if that was to be regarded as an execute message based
upon the weather signals that had been previously given

to the Japanese diplomatic representatives, would there have
been any need or any occaslion for sending an execute message
either on the 4th or 5th, and if they sent one on the 4th
or 5th would they necessarily have repeated it on the Tth?

Admiral Noyes: I should think it is very unlikely, sir.

The Chairmen:; So if the message that was recelved
here was really an execute message and was so intended to
be regarded by the Japanese to théir representatives, would
there nave been any need to send another one on the Tth?

Admiral Noyes: No, sir, except I think this one on
the 7th was just intended to clean up Some things in some
British point.

The Chairman: That related to the British?

Admiral Noyes: They had not got an ansver back from
some British station and they were afraid they were going
to lose their codes at that place, or for some reason the
British had held them up.

The Chairmen: Now with reference to Adm:!.ra.l Phillips,
he was an acquaintance of yours?

Admiral Noyes: No, sir, I did not know him personally.
I kxnew who he was.

The Cheirmen: Do you know whether he came there
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Witness Noyes Questions by: The Chairman

specifically to see you that Sunday morning, or just came
to see somebody?

Admiral Noyes: Admiral Phillips was at an Asiatic
station, I think sir.

The Chairman: I am talking about the man who came in
to see you on Sunday morning the Tth.

Admiral Noyes: I think that was Admiral Little, sir.

The Chalirman: He was referred to here as Phillips.

Admiral Noyes: I beg your pardon, sir. He was talking
about Manila.

The Chairman: I am talkling about the man who came into
your off'ice on Sunday morning and wanted you to make an
appointment with Secretary Hull.

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Chairman: Who was that?

Admiral Noyes: I think it was Admiral Little. I do
not know whether Admiral Phillips was in Washington at that
time or not.

The Chalirman: Was there anything unusual about that?

Admiral Noyes: No, sir.

The Chairman: You say he gave you some information
that he had from British sources and then you gave him some

idea about this Fleet going down through the South China Sea.

Admiral Noyes: Yes, sir.
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Witness NNoyes Questions by: The Chairman

The Chaiman: Then Jou called up to see 1f you could
make an appointment vith Secretary Hull, and you talked to
one of' his subordinates.

Admiral Noyes: Normally a foreigner is Supposed to go
through the 0ffice of Naval Intelligence, and he wanted to
cut a corner and asked me 11’ I would be willing to call the
Secretary of State's off'ice. I knew one of the wecretary
of State’s beople and I just called hin up.

The Chairman: was this man an acqualntance of yours?

Admiral Noyes. Yesa, sir.

The Chairman: He vas?

Admirel Noyes: Yes, sipr.

The Chairman: So he knev you and you knew him?

Adniral Noyes. Yes, sir.

The Chairmen. Tt being Sunday and most of The officers
pProbably not being there, he chose Jou as a sort of agent
through whom he could seek an appointment with the Secretary
of State?

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Chairman: You performed that: function and he lef't?

Admiral Noyes:. Yos, sip,

The Chairman: That 18 ail.

The Vice Chairman-. Mr. Chairman.

The Chalrman: [p, Cooper.
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Witness Noyeés Questions by: The Vice Chairman
The Vice Chairman: Admiral, you stated that you had '*
a conversation with Captain Safford, I believe, about four -
months ago:
Admiral Noyes: During the summer. I could not give

you the exact month, sir.
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witness Noyes queationi by: The yice Chairman

The Vice Chairman: During this last summer?
Admirel Noyes: Yes, sir,
The Vice Chairmen: What was the dgacription that

Captain 3afford gave you about the winds message at that

time?

Admirel Noyes: To the best of wmy recollection, Captain

Safford said, he said that he still thought there had been
an execute of the winds message. I said, well, I don't
think so. Why cen't you show me something, if it is true,
some record that we can get together on. I said, When did
it come in. He said that it came in at Winter Harbor, I

think, and they have destroyed their records. I didnit

| vant to put any pressure on Captain Safford to change his

opinion.

I Jist told him that I had no recollection of 1it,
and that he would have to show me something to indicate
that therz was an authentic execute.

The Vice Chairman: I understood you to state that
the description that Captain Safford gave here in his pre-
pared statement of a winds execute messege was different
from the description that he gave you last summer; is that
correct?

Admiral Noyes: It is correct in that he didn't give

me any description like that,
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He said, in the first place, that it came in at Winter
Harbor, he thought, and he didn’t tell me anything about
this business ebout the Russian slant, the negative Russian
business. That wasn't mentioned.

The Vice Chairman: When he talked to you thet summer,
he said the message came in at Winter Harbor, Malne?

Admiral Noyes: Yes. I

T don't think he was positive,

The Vice Chairman: When he testified here, I think he
said it came in over the Cheltenham station, didn'’t he?

Admiral Noyes: That is rigt.

The Vice Chalrman: That is,two different pleces?

Admirel Noyes: Yes, sir.

The Vice Chairman: Now then, whatever description he
gave you last summer about a wlnds execute message, your
impression of thet it was different to the description he
gave here. Is that correct?

Admirel Ii oyes: Specifically to the extent of station
end in the fact he did not mention any, he mentioned very
little of what was conteined in his present statement.

The Vice Chairman: And he teld you that he was going
to prepare a statement, and would show it to you?

Admira]l Noyes: Yes, sir.

The Vice Chalirnan: And he never d;d do that?
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wltness f[oyes Questions by; The Vice Chairman 1
| Admiral Noyes: That is correct, sir.

The Vice Chairman: All right.

Admiral Noyes: But he stated that he dldn't think i€
was proper after this inquiry was ordered by Ccngress; that |
| was his reason, and I agreed with him on that.

The Vice Chairman: Admiral, I would like to ask you

vhis question:

4 You were present during the appesrence of Admiral Inger-

soll here?
Admirel INoyes: Yes, 8ir.
The Vice Chairman: Before this commlttee?
Admirel Noyes: Yes, 8ir.

The Vice Chairman: You heard his testimony about the

so-called winds execute moessage?

Admiral Noyes: Yes, sir.

The Vice Chailrman: TIn which he said, in substance, that
he thought it had been megnifled beyond all reasoneble
propertion of importance?

Admiral Noyes: Yes, 8ir,

The Vice Chalrman: Do you agree in that statement?

-

Admiral Noyes: I do, sir,

The Vice Chairman: It is your opinion then that if

such a message had been recelved as Captain Safford contends,

iv wvould heve been very little importance in the light of
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Witness foyes Questions by: The vice Chaimman
other information you had?

Admiral Noyes: I should have recommended no action
whatever in regard to such & message.,

The Vice Chairmen: Even if a correct execute winds
message, Jjust as Captain Safford contends, had been rsceived
on either the 4th or the 5th Of December and brought to you,
you would not have recommended thet eny action be taken on
it?

Admirel Noyes: I would not have recommmended that
any actlon be taken, Mr. Cooper.

The Vice Chairman: Because you didn't consider it of
any importance then?

Admiral ©Noyes: We hsd already informed our people in
the field everything that the message would have told.

The Vice Chairman: Al1l right.

That is all,

The Chairman: T overlooked one question.

In regard to these cards, in your former testimony,

I believe, before the Neval Inquiry, you either said that
you did not know about the cerds, or didn't remember them?

Admiral Noyes: I said I didn't remember.

The Chairman: After you came back here, you testified,

I believe, on the Pacific Coast, after having been in the

Pacific since 1942, you testified from memory and after you
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witness joyes Questions by: The Chairmen
Senator Ferguson

got back to Washington, you talked it over with Captain

3afford, and you concluded that he was correct, and that

you were mistaken in the first instance, and that there

vas a system of cards? is that true?
Admiral Noyes: That 1s correct.
’ The Chairman: That 1s all.

Senator Ferguson.

Senator Ferguson: Admiral, on the 6-7 of December,
. were you in civilisn clothes?

Admiral Noyes: Yes, sir.

Senetor Ferguson: Was Admirel Hart in civilian
élothea?

Admiral Noyes: Admiral Hart?

Janator Ferguson: Admiral Stark.

Admiral Noyes: Admiral Stark?

Senator Ferguson: Yes,

Admiral Noyes: I said right awey, "yes." I may be
wvrong. I didn't think ve put on uniforms until after the
attack at Pearl Harbor,

Senator Ferguson: You were all in civilian clothes?

Agmiral Noyéa: All the same way.

Senator Ferguson: Admiral Stark, Admirsl Ingersoll.

Now, Admiral Biddle, was he in civilian clothes or

 in British uniform?

-
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Admiral Noyes: Well, I think if we were, he was.

I think the Attache people in foreign stations wear the
same rig we do.

The Chairman: Inaesmuch as Britaln was at war;,; he
wight well heve been in uniform, and our Naval officers in
Jcivilian clothes?

. Admiral Noyes: That is true. Yes, you ars probably
correct, Senator,

Senator FFerguson: Thatv 1s all.

The Cheairman: If there are no further questions, thank
you very much for your presence here. 7You are excused.

(Witness excused)

The Chairman: The committee will recess untll ten
o’clock Mpnday morning.

(Whereupon, &t 5:35 oiclock p. m., the committee
ed journed, to reconvene &t 10:00 olclock a, m., on

Monday morning, Februery 18, 1945.)

Questions by: seneator Fiorguson




